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Vragen Onlangs is vanuit Stichting Primair Onderwijs Leudal en 
Thornerkwartier (SPOLT) de verontrustende brief uitgegaan met het 
onderwerp: toenemende vervangingsproblematiek SPOLT scholen. 
Deze brief is op dd. 7 oktober 2022 aan ouders verzonden waarin 
gesteld wordt dat de personele bezetting aan leerkrachten, en 
daarmee de continuïteit van onderwijs, niet langer gegarandeerd kan 
worden. Tegelijkertijd staat er in die brief terecht de oproep aan alle 
betrokkenen met een onderwijsbevoegdheid om zich te melden 
indien zij gastlessen zouden kunnen verzorgen.

CDA Leudal is van mening dat de gemeente een rol heeft in het licht 
van deze problematiek. Het is immers de gemeente die ervoor moet 
zorgen dat kinderen in een veilige, gezonde en stimulerende 
omgeving les kunnen krijgen. Het afwezig zijn van geschikt personeel 
ondermijnt ten minste voor een deel deze voorwaarde. Daarnaast 
kan langdurige vervangingsproblematiek leiden tot ‘thuiszitters’ en in 
extremis tot schooluitvallers. Aangezien de gemeente een taak heeft 
vanuit de Leerplichtwet is ook hier een concreet aanknopingspunt om 
actief op te stellen aangaande deze problematiek.



Vragen

1. Gelet op de geest van de (grond)wet artikel 23, bent u net als CDA
    van mening dat de gemeente een verantwoordelijkheid draagt in
    het mogelijk maken van onderwijs? 
    Heel concreet betreft het hier huisvesting en waar nodig vervoer,
    maar zonder docenten komt op het ‘recht op onderwijs en de 
    beschikbaarheid daarvan’ in het geding;

2. Vindt u dat de gemeente samen met de onderwijspartij(en) een
    verantwoordelijkheid draagt in het realiseren en continueren van 
    onderwijs aan alle leerlingen in Leudal?

3. Welke concrete maatregelen treft het college om samen met het
    onderwijs op te trekken in het tegengaan van vervangings-
    problematiek?
   
4. Bent u bekend met de initiatieven van gemeente Amsterdam
    (gelezen op dd. 19 oktober 2022) daar het gaat over de aanpak
    lerarentekort?

5. Welke van de bij vraag 4, of andere, concrete maatregelen is het
    college voornemens om dit jaar en komend jaar te treffen om 
    samen met het onderwijs op te trekken in het tegengaan van 
    vervangingsproblematiek en daarmee terugdringen van het 
    lerarentekort?

6. Heeft u in beeld van welke aard en omvang de vervangings-
    problematiek is?

7. Heeft u in beeld op welke scholen en onderwijskoepels dit
    probleem speelt?

8. Heeft u in beeld of er daadwerkelijk op dit moment klassen thuis
    zitten of waar dit op korte termijn aan de hand kan zijn?

9. Bent u in gesprek met scholen en koepels om naar oplossingen te
    zoeken inzake de vervangingsproblematiek?

10. Overweegt u om als gemeente voorzieningen en aanbieders,
      bijvoorbeeld uit het sociaal domein, in te zetten indien een klas 
      thuis komt te zitten?

Uitleiding

Graag zien wij de reactie van de wethouder tegemoet binnen de 
daarvoor geldende termijn.



Datum: 07.11.2022Ambtelijk advies
1. Wij delen uw mening dat schoolbestuur én gemeente een 

verantwoordelijkheid hebben in het mogelijk maken van 
onderwijs. De gemeente doet dit vanuit haar verantwoorde-
lijkheid voor onderwijshuisvesting, leerlingenvervoer en 
onderwijsachterstandenbeleid. Als regel komt de gemeente in 
samenspraak met het schoolbestuur op basis van op 
overeenstemming gericht overleg tot een voorstel.

2. Rekening houdend met het gestelde onder 1: ja.
3. Rekening houdend met ieders bevoegd- en verantwoorde-

lijkheden heeft en houdt de gemeente contact met de 
schoolbesturen en vindt overleg plaats over eventuele 
ondersteuningsmogelijkheden door de gemeente. Tot een 
concrete maatregel hebben zijn wij in overleg met het 
schoolbestuur nog niet gekomen.

4. Ja, mede door uw attendering.
5. Wij zijn van mening dat Amsterdam niet te vergelijken is met 

onze plattelandsgemeente. Daarnaast weten wij van het 
schoolbestuur dat regionaal overleg primair onderwijs plaats 
vindt. In dit overleg wordt o.a. gesproken wordt over de 
vervangingsproblematiek. Tussen schoolbesturen is 
afgesproken dat er geen strategieën worden toegepast die er 
voor zorgen dat personeel wordt “weggekaapt” van andere 
schoolbesturen. 

6. Het betreft een problematiek die niet uniek voor Leudal is, 
integendeel. Het gaat om een landelijk probleem, waarbij 
onvoldoende financiële middelen niet het probleem is, maar 
een overspannen arbeidsmarkt. 

7. Het probleem speelt in alle scholen in meer of mindere mate.
8. Dit beeld ontbreekt op dit moment en is schoolgebonden 

wisselend.
9. Wij staan open voor overleg en ondersteuningsvragen. Op dit 

moment is er vanuit de onderwijsorganisaties geen behoefte 
aan specifiek voor dit onderwerp geregisseerd overleg met de 
gemeente. 

10. Met het schoolbestuur zijn wij van mening dat, ondanks alle 
schaarste, in dit probleem op kwalitatieve wijze en niet op 
kwantitatieve wijze voorzien moet worden. Het inzetten van 
niet gekwalificeerd personeel zien wij niet als een 
verantwoorde oplossing.
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